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ÚJÉV                                                             C év             1– 4 oldal 

SZŰZ MÁRIA, ISTEN ANYJA 

 

Olv.: Szám 6,22-27 – Gal 4,4-7 – Lk 2,16-21 

Pásztorok a jászolnál 
                   

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 
 

 

Szentmise bevezetése 

 

Szeretettel köszöntöm a Testvéreket 2019-es esztendő első napjának reggelén! Boldog 
Újesztendőben reménykedünk! A ma reggeli imádságunk ünnepi antifónája a következő 
igazsággal szembesített bennünket: 
 

  Mária Fia által megújul a világ! 

 

Megújuló világot szeretnénk 2019-ben! Ennek feltételei vannak, Istennek terve van a világgal 
és velünk! A megújulás azon múlik, mennyire tudjuk magunkévá tenni az Isten tervét, amely 
isteni tervben mindegyikünknek szerepe van, amelyben Isten kijelölte a helyünket! 

 

Megbízatásunk, hivatásunk van  
Isten üdvözítő tervében! 

 

Minden esztendőben így kezdünk, hogy alig vagyunk itt a szentmisén, csak akiknek 
mindeneknél fontosabb, hogy így kezdjék az esztendőt. Ezen a reggelen kellene összegyűlni 
mindenkinek, aki az Isten tervével és Magyarország megújulásával foglalkozik. Amikor a 
legfontosabb kérdésről van szó, akkor belealszunk a világba, mert tegnap legénykedtünk, ma 
meg gyengélkedünk. Mi itt vagyunk, készítsük fel lelkünket, mert nagy dolgokról van szó! 

 

Ezt a szentmisét azokért ajánljuk fel, 
akik részt akarnak venni  

Isten Magyarországot megújító tervében! 
A többieket sajnálattal kísérjük, imádkozunk értük! 

Ma azokról van szó, akikre lehet számítani! 
 

Szentbeszéd 

 

Kedves Testvérek! Bizakodás tölti el szívünket, amikor elkezdődik egy Újesztendő. Minden 
megújulás velünk kezdődik, külön mindegyikünkkel. A világ, az emberek gondolkodása 
küldetésüknek megfelelően változik, mi mindenképpen a megújulást hangsúlyozzuk. Az 
embernek minden nap újra kell kezdeni! Micsoda lehetőség! Magunk mögött tudhatjuk a 
tegnapot és ma minden új lehet és minden másképpen lehet reményeink szerint. Ha ez az új 
jobb lesz, akkor a szó szoros értelmében új lesz, vagyis jobb, nem szebb. Hagyjuk el ezt a 
pogány köszöntést: szép napot. Ma is boldog Újesztendőt kívánunk egymásnak, jobbat, mint a 
tavalyi volt. Szebb lesz-e? Mi a szebb? Mikor szebb és mitől szebb? 

 

Sajnos minden okunk megvan arra, 

hogy komolyan gondolkodjunk el a megújulásról, 
hogy jövőnk legyen! 



  2019. 01. 01. 

C 07 

2 

Az idei adventben az a gondolat foglalkoztatott, kicsit aggasztott is, amit megfogalmaztam az 

üzenetben: Veszélyben vagyunk, veszélyben van Magyarország, veszélyben van Európa, talán 
az egész világ. Legnagyobb veszélyben Európa van, mi magyarok is igen nagy veszélyben 
vagyunk, mert Európához tartozunk, bár keressük a megoldásokat, nem is rossz irányba 
indulunk. Úgy akarunk jobb világot, hogy ebből a világból kimarad az Isten, aki a világ 
megújulására, az ember újjászületésére sajátos tervet készített, ebben helyet ad az embernek.  
 

Az emberi élet és a világ története Isten elgondolása szerint 
Isten és ember közös története! 

Az ember Isten szövetségese ebben a csodálatos programban! 

 

Szűz Mária, Isten Anyja 
A mai napon a fény arra a Valakire esik, - akire karácsonykor rácsodálkoztunk - a Gyermekre, 

a jászolban lévő Megváltóra, az Emmanuelre, akiben velünk az Isten! Ma Isten után a 
legfontosabb szövetségesre vetül fény, a Szűzanyára, Isten leghűségesebb szövetségesére, aki 
fölismerte Isten tervét, elfogadta Istentől kijelölt életútját, hivatását. Ma azért ünnepeljük Szűz 
Máriát, Isten Anyját, mert Isten benne példát akar adni nekünk. Ha komolyan gondoljuk a 
fontos szereplőket ebben a nagy történetben, akkor nekünk ebből tanulnunk kell!  

 

Föl kell ismernünk a magunk szerepét, 
hivatását, küldetését ebben a történetben! 

 

Ezt az ünnepet a pápa 1970. január elsején rendelte el a Nyugati Egyházban. A Keleti 
Egyházban ősidők óta él ez az ünnep, a nyugatiak gondolkodásában is, de nem olyan 
hangsúllyal, mint a keleti testvéreink életértelmezésében: Szűz Mária, Isten Anyja! 

 

Ma van a béke világnapja   
A mai nap másik ajándéka – főajándék a Szűzanya - a béke munkálása. Ha boldog éveket 
szeretnénk, akkor minden erőnkkel a békesség megteremtésén kell munkálkodnunk. Ennek 
hallatlan aktualitása van, amikor a világban a keresztényeket üldözik, a keresztények útjában 
vannak ennek az istennélküli életszemléletnek. Ez a világ, a modern liberális demokrácia nem 
tud mit kezdeni a keresztény értékrenddel! 
  

Támadást intéztek Isten ellen, 
az Egyház ellen, a kereszténység ellen, elsősorban a vallás ellen, 

hogy kimondhassák azt a legnagyobb hazugságot: a vallás magánügy. 
 

Önöknek, akik itt ülnek most és vasárnapról-vasárnapra összegyűlnek istendicséretre és Isten 
terveit fontolgatják, e szerint keresik helyüket a mindennapok világában, Önök kint, az ajtón 
kívül semmilyen lehetőséghez nem juthatnak. Ha a vallás magánügy, akkor a vallásos 
embernek semmi köze nem lehet a társadalom, a világ formálásához, alakításához. Ezt nem 
annyira hangsúlyozták, de a mindennapokban ezt a gyakorlatot érvényesítették. 
 

Gyermekbarát, családbarát gondolkodás 
Micsoda példakép számunkra a Szűzanya, aki az angyali találkozáskor egyértelmű választ 
adott, amikor Isten tervével szembesült: Legyen nekem a te szavaid szerint! Mária elfogadta 
az isteni feladatot, amit a világ megmentésében, az ember újjászületésében Isten neki szánt.  
 

Isten Anyja ünnepén nekünk ma 

az ő anyai hivatására kell odafigyelni! 
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Isteni küldetésünkből az, ami a jövőnk szempontjából mindennél fontosabb, válságban van! 
Isten kezünkbe adta a világot: Hajtsátok uralmatok alá és töltsétek be a Földet! Szaporodjatok 
és sokasodjatok! Azé a Föld, aki benépesíti! Teremtsétek meg az élet feltételeit! Fontos! 

 

Egyik nap megdöbbenve olvastam a hívek könyörgésében, hogy jólétért imádkozunk. Talán 
nem gondoltak erre, akik ezeket a könyörgéseket összeállították: Mi a jólét? Gondtalan 

anyagi helyzet. Lesz ilyen a Földön? Lesznek emberek, akiknek ez megadatik, ők a 
szerencsések. De a jólétet úgy beállítani a középpontba, ahogy az istennélküli világ teszi, ez 
az ember becsapása. Szegények mindig lesznek veletek, mondta Jézus!  
 
Mi minden erőnket bevetettük ebbe a produkcióba, hogy fejlődjünk, lehetőleg mindenünk 
meglegyen. Önmagában ez nem rossz, csakhogy eljutottunk odáig, hogy nincs időnk arra, 
hogy megházasodjunk, emberi kapcsolatokat hozzunk létre. Egymásra sincs időnk, mert 
produkálni kell. A megszületett ember, aki az életet jelenti, elfogyott! Elfogytunk Európában! 
Filozófusok azt mondták, ez a halál kultúrája. Ha elfogynak az emberek, az a halál kultúrája! 
 

Amikor a megoldást keressük, 
akkor örömmel kapaszkodjunk abba, amit elénk adnak:  

gyermekbarát és családbarát gondolkodás! 

 

Ellent kell állni mindannak, amivel szembesülünk a mindennapokban. Olyan ideológiák 
uralnak bennünket, amelyek a halál kultúráját hozzák! Ez a modern liberális demokráciának 
a szüleménye és a feminizmusnak műve és ügyeskedése. Az asszonyaink versenyeznek a 
férfiakkal, hogy milyen sokra képesek, ebben a párharcban akár győztesek is lehetnek, mert 
olyan erőket vetettek be a női egyenjogúság érdekében, hogy közben megszűntek nők lenni.  

 

A Biblia asszonykép Máriában jelenik meg! 

 

Mi keresztények mondtunk le erről! Nem lehet mindent a világ rovására írni. A világnak 
olyan a lelke amilyen, de mi nem a világ lelkét kaptuk. Mi az Isten Lelkét kaptuk! Fölismerni 
Szűzanya példájára a helyünket, hogy az Isten ránk bízott küldetését elvállaljuk.  
 

A megújulásnak ez az „igen” az alapja! 

 

Nemcsak a javak produkálásával foglalkozunk, hanem mindent megteszünk azért, hogy 
visszaadjuk asszonytestvéreink méltóságát. Az asszonyok méltóságát a megszületett 
gyermekek adják vissza! Nem az, hogy mit értünk el különböző területein az életnek és a 
világban. Fontos lehet, de ez nem előzheti meg a legfontosabbat! 
 

A Biblia asszonyképe: 
Isten az élet forrásához állította az asszonyt! 

Ez a paradicsom üzenete: Szaporodjatok és sokasodjatok! 

 

Ezzel a kérdéssel a férfiaknak is kell foglalkozni, mert nemcsak az asszonykép romlott meg, 
hanem a férfikép is. A férfiaknak kell valamiképpen ezt biztosítani! Ez a megoldás csak akkor 

lehetséges, ha a kölcsönösség megvan. Isten egymásnak ajándékoz bennünket. Ez 
legalapvetőbben a családban - ahova érkezik a gyermek, ahol felnő a gyermek - tud 

megvalósulni, asszonyok és férfiak közös műveképpen. 
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Isten Anyja a világ Üdvözítőjét szülte, aki belőle, az ő testéből született. A megújulás valóban 
Jézus által lehetséges, aki értünk Emberré lett és aki a legfontosabbat megtanította nekünk:   

 

Az embernek egyetlen lehetősége van: Jóban lenni az Istennel! 
Elfogadni a szövetségesi kapcsolatot az Istennel! 

Elfogadni a ránk bízott feladatot: az anyai és apai feladatot! 
Akkor van remény arra, hogy lesz jövő! 

 

A jóakaratú Isten emberei 
A mai nap a béke világnapja is. Karácsonykor énekeljük: Dicsőség a magasságban Istennek! 
Békesség a Földön a jóakaratú embereknek! A görög Szentírást lapozgatva döbbentem rá, 
hogy a Szentírásban nem a jóakaratú emberekről van szó, hanem a jóakaratú Istenről. 
  

Dicsőség a magasságban Istennek! 

Békesség a Földön a jóakaratú Isten embereinek! 

 

Kik a jóakaratú Isten emberei  
Akik Jézust követik, követve első helyre teszik az Isten akaratát! Ahogy Jézus mondta: Az Én 
eledelem az, hogy Atyám akaratát teljesítsem! Vagy amikor a 12 éves Jézus a templomban 
Édesanyjának mondja: Nem tudtátok, hogy Atyám dolgaiban kellett lennem? A jóakaratú 
Isten emberei azok, akiknek Isten akaratának teljesítése mindennél fontosabb! A béke 
szolgálata azt jelenti, hogy Isten akarata jelenik meg a gondolkodásunkban, a tetteinkben. Ha 
mindig az Isten akarata az első, akkor nem lesznek ellentétek, nem lesznek háborúk. Ezek 
mindig akkor támadnak, amikor az emberi akarat ütközik.  

 

Azt kívánom a Testvéreknek,  
hogy éljünk azzal a lehetőséggel, 

amit fölkínál nekünk a magyar vezetés: 
gyermekbarát, családbarát társadalmat formáljunk! 

Vagyis legyen jövőnk! 

Magyar jövőnk csak akkor lesz,  
ha magyar gyerekek születnek! 

Békénk csak akkor lesz,  
ha az Isten akarata lesz az első helyen! 

Mi, amikor egymással kapcsolatban vagyunk, 
akkor mindig az isteni akarat vezessen bennünket! 

 

Ebben az értelemben  
kívánok mindenkinek boldog 2019-et! 

 

+  A M E N  + 

 

Szentmise befejezése 

 

Kedves Testvérek!  
Az áldással elköszönünk! Szükségünk van az Isten erejére ahhoz, hogy a küldetésünket tudjuk 
teljesíteni! Kívánok mindenkinek jó felismeréseket és jó igeneket Isten felé és egymás felé! 
 


